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Sundheds- og Ældreudvalget har i brev af 10. januar 2020 stillet mig følgende 

spørgsmål (SUU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra Liselotte Blixt (DF). 

Spørgsmål nr. 416: 

I den statusredegørelse, der blev udarbejdet som følge af det tværministerielle 

arbejde om legionellasmitte, blev det beskrevet, at ministeren ville udsende et 

hyrdebrev til kommuner og regioner. Ligeledes skulle der iværksættes en bre-

dere informationskampagne rettet mod bl.a. borgere. Er disse to initiativer 

nogensinde blevet gennemført? Og hvis de er gennemført, er det så muligt at få 

adgang til materialet? 

Svar: 

På baggrund af statusredegørelsen fra den 18. december 2018 blev der udsendt 

et brev fra den daværende transport-, bygnings- og boligminister til landets 

kommuner og regioner. I brevet blev der bl.a. gjort opmærksom på stigningen i 

antallet af anmeldte tilfælde af legionella og det ansvar, der påhviler regioner 

som bygningsejere og kommuner som bygningsejere og bygningsmyndigheder. 

Trafik-, Bygge- og Boligstyrelsen blev endvidere bedt om at udarbejde en lettil-

gængelig pjece om, hvordan man kan vurdere risikoen for og bekæmpe legio-

nella. Pjecen er blevet formidlet til en bred målgruppe gennem en informati-

onskampagne med fokus på at nå borgere, institutioner, virksomheder samt 

andre relevante bygningsejere og er i øvrigt tilgængelig på styrelsens hjemme-

side (www.tbst.dk). 

 

Med venlig hilsen 

Kaare Dybvad Bek 
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